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SOSIAALI- JA TERVEYSMINISTERIÖ Meritullinkatu 8, Helsinki. PL 33, 00023 Valtioneuvosto.   
0295 16001, stm.fi, @STM_Uutiset 
 

TOIVO-OHJELMAN JOHTORYHMÄN KOKOUS  
 

Aika: perjantaina 16.12.2022 klo: 14:30-16:00 
 
Paikka:  Teams-online 
 
Osallistujat:  Puheenjohtaja  

Osastopäällikkö Kari Hakari STM, poissa 
   

Varapuheenjohtaja  
Johtaja Minna Saario STM  

  
Jäsenet 
Vesa Jormanainen, lääkintöneuvos STM 
Jussi Lind, erityisasiantuntija STM, poissa 
Jani Heikkinen, neuvotteleva virkamies VM (saapui kohdassa 4 klo 14:35) 
Sirpa Soini, tiedonhallintajohtaja THL 
Marina Lindgren, tietopalvelujohtaja Kela 
Markus Henriksson, ylijohtaja Valvira 
Päivi Husman, johtaja Työterveyslaitos, poissa 
Sari Kujala, johtaja Fimea (saapui kohdassa 4 klo 14:34) 
Maria Pernu, erityisasiantuntija Kuntaliitto, poissa 
Jaakko Pentti, DigiFinland Oy 
 
Hyvinvointialueiden edustajat 
Sanna Svahn, Etelä-Suomen yhteistyöalue, poissa 
Emil Ackerman, Sisä-Suomen yhteistyöalue 
Marjaana Siirala, Länsi-Suomen yhteistyöalue 
Anu Vuorinen, Pohjois-Suomen yhteistyöalue, poissa 
Eija Peltonen, Itä-Suomen yhteistyöalue, poissa 
 
Sihteeri 
Erityisasiantuntija Inari Otonkoski, STM 
 
Tekninen sihteeri 
Saija Halme, hankeassistentti Valvira 
 
Muut osallistujat 

 Niina Haake, THL 
Elina Välikangas, DigiFinland 
Minna Klemettilä, STM 
Leena Piponius, THL 

 
Poissa: Johtoryhmän puheenjohtaja Kari Hakari, STM 
 Jussi Lind, STM 
 Päivi Husman, Työterveyslaitos 
 Maria Pernu, Kuntaliitto 
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Poissa: Sanna Svahn, Etelä-Suomen yhteistyöalue 
 Anu Vuorinen, Pohjois-Suomen yhteistyöalue 
 Eija Peltonen, Itä-Suomen yhteistyöalue 
 

1) Kokouksen avaus  
 
Päätösesitys: Varapuheenjohtaja avaa kokouksen klo 14:30. 
 
Päätös: Todettiin läsnäolijat ja avattiin kokous klo 14:32. 
 

2) Kokouksen esityslistan hyväksyminen 
 

Päätös: Hyväksyttiin esityslista. 
  

3) Edellisen kokouksen muistion hyväksyminen 
 
Päätösesitys: Hyväksytään johtoryhmän kokouksen 22.9.2022 muistio 
 
Päätös: Hyväksyttiin edellisen kokouksen muistio. 
 

4) Ohjelman ja hankkeiden tilannekatsaukset (Inari Otonkoski, STM, Elina Välikangas, DigiFinland Oy, 
Niina Haake, THL) 

 
Päätösesitys: Johtoryhmä käy keskustelun tilannekatsauksista ja merkitään ne tiedoksi. 
 
4.1) Toivo-ohjelman tilanne 
 
Inari Otonkoski esitteli Toivo-ohjelman tilanteen (liite): 
 

• Esiteltiin hallituskauden vaihtumisen vaikutukset Toivo-ohjelman rahoitukseen vuonna 2023 
sekä vaikutukset ensi vuoden suunnitteluun ohjelmatasolla. 

• Esiteltiin Toivo-ohjelman keskeiset riskit, joista realisoitunut riski on rahoituksen jatkuvuus ja 
lähde. Myös sopimusosapuolten sitoutuminen tavoitteisiin, ohjelman operatiivinen ohjaus sekä 
ohjelmatoimisto ei suoriudu ohjelman toteutuksesta nykyisessä muutostilanteessa -riskit ovat 
nousseet.  

 
Keskustelu: 
 

• Todettiin, että riskien toimenpide-ehdotuksia on mietitty ja niihin voi tutustua tarkemmin 
esittelymateriaalin kautta. Riskit täytyy arvioida uudelleen, kun ensi vuoden suunnitelmat on 
täsmennetty. Nostettiin esiin, että esimerkiksi Valtava-projektin sisällä riskitaso voi olla 
ohjelmatasoa korkeampi. 

• Rahoitusmuutoksen vaikutuksia projekteihin käydään parhaillaan läpi ja tekemisille pyritään 
löytämään jatkuvuutta rahoitusmuutoksesta huolimatta. 

• Sisäministeriön ja pelastustoimen kanssa tehtävän yhteistyön tiivistämistä täytyy arvioida 
osana ohjelman uutta ohjausmallia. Tällä hetkellä SM ei ole ollut aktiivisesti mukana 
ohjelman ohjauksessa, kun taas VM on ollut vahvasti mukana talouden 
tietosisältökokonaisuuden osalta. 

• Sosiaali- ja terveydenhuollon neuvottelukunnan Digitalisaatio- ja tiedonhallintajaostoon VM 
ja SM ovat tulossa mukaan. Johtoryhmässä esitettiin myös, että Valviran pitäisi olla ko. 
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jaostossa mukana. Jaosto pyritään kuitenkin pitämään suhteellisen pienenä, minkä myötä 
STM:n alaisista virastoista vain THL oltaisiin kutsumassa mukaan. Ohjausrakenteeseen on 
tulossa myös sihteeristö, johon eri virastojen edustajia ja asiakohtaisia esittelyjä voidaan 
ottaa mukaan. Digitalisaatio ja tiedonhallinta -jaosto tullaan asettamaan Sosiaali- ja 
terveydenhuollon neuvottelukunnan kokouksessa 1.2.2023. 
 

4.2) Virta-hankkeen tilanne 
 
Elina Välikangas esitteli Virta-hankkeen tilanteen (liite): 
 

• Esiteltiin vähimmäistietovalmistelun tilannekuva. 
• Käytiin läpi alueiden tietojärjestelmien muutostyön tilannekuvaa. 
• Esiteltiin Virta-hankkeen riskien tilanne. Suurimmat riskit liittyvät hyvinvointialueiden ja 

DigiFinlandin resursointiin sekä vähimmäistietojen valmisteluun viivästymiseen. 
 
Keskustelu: 
 

• Maakuntalaajuiset kuntayhtymät ovat pisimmällä tietojärjestelmien muutostyössä. 
Pirstaleisimmilla alueilla muutostyö etenee hitaammin. Toivo-johtoryhmässä 13.1.2023 
pyritään esittämään tarkempaa tilannekuvaa alueiden etenemisestä. Todettiin, että on 
tärkeää pystyä muodostamaan realistinen tilannekuva, jotta vähimmäistietosisältöasetus 
voidaan saattaa voimaan sopivassa aikataulussa. 

• Hyvinvointialueilla asiakas- ja potilastietojärjestelmien konsolidointiin on mennyt resursseja 
ja tehtävää siinä jää myös tuleville vuosille, sillä työtä on valmisteluvaiheessa jouduttu 
kohdistamaan ensisijaisiin tekemisiin. ICT-järjestelmien hajanaisuus tuo haasteita 
toisiokäytön ja tiedolla johtamisen näkökulmasta. Alueet ovat kuitenkin sitoutuneita 
työhön.  

 
4.3) Valtava-hankkeen tilanne 
 
Niina Haake esitteli Valtava-hankkeen tilanteen (liite): 
 

• Niina Haake esittäytyi. Hän tulee ottamaan Valtava-hankepäällikön tehtävän vuoden 2023 
alusta alkaen.  

• Rahoitusmuutoksen vaikutuksia Valtava-projekteihin ja niiden ensi vuoden suunnitelmia 
tarkennetaan parhaillaan. Tammikuun ohjaus- ja johtoryhmiin pystytään tuottamaan 
tarkempi tilannekuva muutoksen vaikutuksista ja ensi vuoden suunnitelmista. 

• Valtava-projektien tämän vuoden työssä ovat näkyneet haasteet henkilöstöresursseissa 
sekä tuotosten laajuuden saavuttamisessa. 

 
Keskustelu: 
 

• Valvonnan tarvitsema ja tuottama tietotuotanto -projektin suunnittelulle tuli isoja haasteita, 
kun ilmeni, että projektin rahoitus on ensi vuonna käytettävissä vain 1.1.-30.4.2023. 
Tavoitteita on uudelleen arvioitu ja madallettu. Projektia aiotaan jatkaa Valviran siirtyvän 
määrärahan turvin 1.5.-31.12.2023, jotta työlle ei pääse syntymään katkosta. Siirtyvän 
määräraha käyttäminen pienentää kuitenkin viraston taloudellista liikkumavaraa.  

 
Päätös: Johtoryhmä kävi keskustelun tilannekatsauksista ja merkittiin ne tiedoksi. 
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5) Toivo-ohjelman sekä Virta- ja Valtava-hankkeiden yhteisen suunnitelman 2023 tilanne (Inari 
Otonkoski, STM) 

 
Päätösesitys: Johtoryhmä käsittelee suunnitelman 2023 tilanteen ja siirtää suunnitelman 
hyväksymisen Toivo-johtoryhmän kokoukseen 13.1.2023.  
 
Päätösesitys: Johtoryhmä vahvistaa organisaatiokohtaiset budjetit vuodelle 2023. 
 
Inari Otonkoski esitteli Toivo-ohjelman sekä Virta- ja Valtava-hankkeiden yhteisen suunnitelman 
2023 tilanteen: 
 

• Käytiin läpi Toivo-ohjelman sekä Virta- ja Valtava-hankkeiden yhteisen suunnitelman 
pääkohdat. Suunnitelman tarkempaa käsittelyä ja hyväksyntää esitetään siirrettäväksi 
Toivo-ohjausryhmään 9.1.2023 ja Toivo-johtoryhmään 13.1.2023. 

• Käytiin läpi ohjelman ja hankkeiden rahoitus vuonna 2023: 
o Toivo-johtoryhmä on hyväksynyt vuoden 2023 organisaatiokohtaiset budjetit 

22.9.2022.  
o Muiden kuin THL:n organisaatiokohtaisiin budjetteihin ei ole tullut muutoksia. 

Esiteltiin täydennykset THL:n vuoden 2023 organisaatiokohtaiseen budjettiin. 
o Vuodelta 2022 käyttämättä jäävä rahoitus siirtyy vuonna 2023 käytettäväksi. 

 
Keskustelu: 
 

• Todettiin, että suunnitelmassa on hyvä selventää, mille ajanjaksolle Valtava-hankkeen kukin 
rahoitus on käytettävissä. Asia täsmennetään myös osaksi projektien suunnitelmia. 

• Suunnitelman pääkohtiin kaivattiin myös lainsäädännön ja sen velvoitteiden esiin tuomista. 
Asiaa tarkennetaan osaksi yhteistä suunnitelmaa.  

• Avohilmo-tietojen palauttamiseen alueille kaivattiin resurssointia, sillä se auttaisi alueita 
konsolidointivaiheessa ja tiedon laadun korjaamisessa. THL:ssa tarkoituksena on miettiä 
asiaa käytännön toteutuksen ja juridiikan kannalta. Myös asiakastietolaki tuonee 
mahdollisuuksia tiedon palauttamiseen. 

• Todettiin, että myös Euroopan komissio seuraa osana Suomen kestävän kasvun ohjelman 
tavoitteita hoitoonpääsytiedon tiedonkeruun kattavuuden parantamista ja Kanta-
pohjaisuuteen siirtymistä. 

• STM tulee tekemään budjettiesityksiä myös jatkossa tiedolla johtamisen kehittämiseksi ja 
uutta rahoitusesitystä valmistellaan osana uutta tiedolla johtamisen kehittämisohjelmaa, 
jota valmistellaan tulevaa hallituskautta varten. 

 
Päätös: Johtoryhmä käsitteli suunnitelman 2023 tilanteen ja siirsi suunnitelman hyväksymisen Toivo-
johtoryhmän kokoukseen 13.1.2023. 
 
Päätös: Johtoryhmä vahvisti vuodelle 2023 myönnettävän organisaatiokohtaisen rahoituksen 
seuraavasti 

• DigiFinland Oy: 982 400 €  
• Kela: 948 000 € 
• THL: 3 296 062 €  
• Valvira: 310 000 € 
• STM: 250 000 € 
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• THL:n vuoden 2023 organisaatiokohtaisen rahoituksen lisäksi vuoden 2022 STM:n käyttämättä 
jäävästä rahoituksesta on allokoitu THL:lle 70 000 € Valvonnan tarvitsema ja tuottama 
tietotuotanto -projektissa tehtävään työhön. 

• Tiedonhallintamomentilta rahoitettujen Valtava-projektien rahoitus on käytettävissä 1.1.-
30.4.2023. Suunnitelmien tarkentamisen osana täsmennetään rahoituksen käytettävyyden 
aikajänne per projekti. 

 
6) Virta-hankkeen suunnitelman 2023 esittely (Elina Välikangas, DigiFinland Oy) 

 
Päätösesitys: Johtoryhmä hyväksyy Virta-hankkeen suunnitelman vuodelle 2023. 
 
Elina Välikangas esitteli Virta-hankkeen suunnitelman vuodelle 2023: 
 

• Virta-hankkeen isoihin tavoitteisiin tai vähimmäistietosisältövalmistelun prosessiin ei ole 
tiedossa muutoksia ensi vuodelle.  

• Vuoden 2023 aikana esitetään vähimmäistietosisällöistä valmisteltavaksi laatu, asiakkaiden 
palvelujen yhteensovittaminen sekä yhdenvertaisuus. 

• Esiteltiin vähimmäistietosisällön valmisteluaikatauluun liittyvät riskit. 
 
Keskustelu: 
 

• Vähimmäistietosisältöasetuksen valmistelu etenee lausuntopalautteen läpikäynnin 
merkeissä: 

o Ohessa arvioidaan myös alueiden kyvykkyyttä tuottaa vähimmäistietoja ja sen 
myötä myös, mitkä kokonaisuudet tulevat ensimmäisenä osaksi asetusta.  

o Asetuksen valmistelussa tarkastellaan myös, kuinka monta versiota asetuksesta 
tarvitaan. Todettiin, että vähimmäistietosisältö on määriteltävä, koska siitä on 
säädetty sosiaali- ja terveydenhuollon järjestämislaissa. 

• Todettiin, että vähimmäistiedot ovat hyödyllisiä alueille, mutta ne eivät vastaa kaikkiin 
hyvinvointialueiden tietotarpeisiin. Alueet joutuvat tasapainoilemaan erilaisten 
tietotarpeiden välillä. 

• Alueiden johtamisen tiedon pitäisi muodostaa kokonaisuus, jolloin alemman tason tieto 
tukee summatason tiedon muodostamista. Tämä on tärkeää kertakirjaamisen kannalta. 

 
Päätös: Johtoryhmä hyväksyi Virta-hankkeen suunnitelman vuodelle 2023. 

 
7) Muut asiat 

 
8) Seuraava johtoryhmän kokous 13.1.2023 klo 14:00-16:00 

 
9) Kokouksen päättäminen  

 
Varapuheenjohtaja päätti kokouksen klo 15:41. 

 
 
Kokousmuistio 
 
Saija Halme 19.12.2022 
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